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Rada Miejska w Serocku 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

Protokół 4/2024 

Posiedzenie w dniu 01 sierpnia 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna w Urzędzie Miasta i Gminy w Serocku 

Obrady rozpoczęto 01 sierpnia 2024 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:19 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 4 Radnych: 

1. Bożena Kalinowska 

2. Sławomir Czerwiński 

3. Mirosława Beli - nieobecna 

4. Magdalena Jakubowska-Gniadek 

5. Aneta Rogucka 

Dodatkowo w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Rafał Karpiński – Sekretarz Miasta i Gminy Serock 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Bożena Kalinowska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała wszystkich 

zebranych, sprawdziła obecność i stwierdziła, że w posiedzeniu bierze udział 4 radnych, co stanowi 

kworum, przy którym Komisja może podejmować prawomocne decyzje. Przewodnicząca Komisji 

poinformowała o przesłaniu porządku obrad, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego wyborów do    

     organów sołectw. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie posiedzenia. 

 

Wobec braku uwag do porządku obrad, Przewodnicząca Komisji przystąpiła do jego realizacji. 

 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego wyborów 

do organów sołectw. 

Przewodnicząca Komisji Bożena Kalinowska poprosiła Pana Sekretarza o zabranie głosu  

w sprawie projektu uchwały. 

 

Sekretarz Rafał Karpiński przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu Komisji były obecne 

obydwie strony: Panowie Sołtys oraz Skarżący. Przypomniał też, że w trakcie posiedzenia 

Skarżący zmodyfikował swoje postulaty i odszedł od protestu i skargi na rzecz zgłoszenia wniosku. 
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Pan Sekretarz poinformował, że wobec powyższego projekt uchwały został skonstruowany  

w charakterze wniosku o przyjęcie jednolitych standardów na terenie Gminy dotyczących udziału 

mieszkańców oraz mediów w różnego typu spotkaniach wiejskich. Dodał, że Skarżący odstąpił 

również od wyciągania sankcji wobec Sołtysa, ponieważ żaden z Panów nie był bezpośrednio 

świadkiem ani sprawcą zdarzenia. Podał, że końcowym efektem, który wydaje się być 

satysfakcjonującym dla obydwu stron, jest zamiar, aby wpisać i wskazać na obecność mediów np. 

w statutach sołectw. Stwierdził, że projekt uchwały przedłożony przez Przewodniczącą Komisji 

odzwierciedla całość postępowania wyjaśniającego.  

 

Przewodnicząca Komisji Bożena Kalinowska poinformowała, że Radni otrzymali w materiałach 

projekt uchwały i propozycję uzasadnienia. Zapytała, czy Radni zapoznali się z powyższym i czy 

wnoszą uwagi do projektu? 

Radny Sławomir Czerwiński odnosząc się do braku regulacji w sprawie wpuszczania mediów na 

zebrania wiejskie zauważył, że Rada powinna bardziej zaakcentować swoje stanowisko w tej 

sprawie i wnioskować, żeby media uczestniczyły w tych zebraniach. 

Sekretarz Rafał Karpiński zgadzając się z przedmówcą zauważył, że takie jednoznaczne wskazanie 

i określenie się oznaczałoby przyznanie racji jednej ze stron. Stwierdził, że stanowisko zawarte  

w uzasadnieniu zostało wyważone bez rozstrzygania słuszności czyjegoś stanowiska m.in. z tego 

względu, że żadna ze stron nie była bezpośrednim uczestnikiem zdarzenia.    

Przewodnicząca Komisji Bożena Kalinowska cytując podsumowanie uzasadnienia: „Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji rekomenduje, a Rada Miejska niniejszą uchwałą potwierdza zasadność 

opracowania i wdrożenia jednolitych na terenie Miasta i Gminy Serock standardów udziału 

społeczeństwa w zebraniach wiejskich, w tym m.in. przedstawicieli mediów.” stwierdziła,  

że powyższe sformułowanie jest wystarczające i wyczerpujące. 

Radny Sławomir Czerwiński przychylił się do opinii Pan Przewodniczącej. 

Sekretarz Rafał Karpiński zauważył, że brak jest innego dokumentu, który mógłby regulować 

działanie sołtysów i rad sołeckich i podał, że powyższe reguluje statut sołectwa. Poinformował 

następnie, że planowane jest zorganizowanie spotkania z sołtysami, ze względu na dużą liczbę 

nowych osób i wskazał, że wówczas można by omówić rolę sołtysa w kontekście ustawy  

o samorządzie, podać informacje o funduszu sołeckim. Dodał, że wówczas można poruszyć 

również temat zmiany statutów m.in. pod kątem obecności mediów.      

Przewodnicząca Komisji Bożena Kalinowska wyraziła wątpliwość, czy statut jest właściwym 

miejscem do wpisywania uwag dotyczących mediów, ponieważ trzeba by przy każdej nowej 

sprawie ponownie zmieniać statuty. Przypomniała, że kwestię mediów reguluje ustawa o mediach,  

o publicznej funkcji sołtysa zapisy są zawarte w ustawie o samorządzie gminnym. Dodała, że 

statuty sołectw nie mogą być szczegółowymi wytycznymi, ponieważ dokument nigdy nie nadąży 

za zmianami, więc powinny być raczej ogólne zapisy. 

 

Sekretarz Rafał Karpiński przypomniał, że w statutach nie można powielać zapisów ustawy  

i powinny być ogólnymi dokumentami, natomiast szczegóły można zapisywać w odrębnych 

uchwałach.  
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Przewodnicząca Komisji Bożena Kalinowska wobec braku innych uwag do projekt uchwały 

poprosiła o przeprowadzenie głosowania w omawianej sprawie.  

 

Głosowano w sprawie 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku dotyczącego wyborów do 

organów sołectw. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1  

 

Wyniki imienne 

ZA (4) 

Sławomir Czerwiński, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Aneta Rogucka 

 

PRZECIW (0) 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

 

BRAK GŁOSU (0) 

 

NIEOBECNI (1)  

Mirosława Beli 
 

Sekretarz Rafał Karpiński zapytał o wprowadzenie przedmiotowego projektu uchwały do porządku 

obrad najbliższej sesji. 
 

Przewodnicząca Komisji Bożena Kalinowska poinformowała, że wystąpi do Pana 

Przewodniczącego Rady o włączenie tego punktu do porządku obrad. Poprosiła o przesłanie 

projektu uchwały do wszystkich Radnych. 

 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Protokół przyjęto bez uwag. 

 

4. Sprawy różne. 
 

Nie zgłoszono spraw różnych. 
 

5. Zakończenie posiedzenia. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji Bożena Kalinowska zamknęła 

posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Bożena Kalinowska 

 
Przygotowała: Anna Brus 


